РОЗПОРЯДЧІ ДОКУМЕНТИ
1. Накази, їх класифікація.
2. Розпорядження.
3. Постанова.
4. Ухвала.
5. Рішення.
Опрацювати теоретичні питання, з’ясувати призначення та  особливості кожного документа, перелік обов’язкових реквізитів (зробити конспект у робочому зошиті).
Письмово виконати вправу 1, 2.
Вправа 1. Утворіть від дієслів іменники, поясніть їх правопис.
Усвідомлювати, запровадити, втілити, переконати, читати, видати, зобов’язати, нарікати, застерігати, порівняти, судити, жити, сприяти, відчувати, атестувати, фінансувати, асигнувати, кредитувати, оприбутковувати.
Поставте наголос в утворених словах. З трьома словами (на вибір) складіть речення і запишіть їх.
[bookmark: _GoBack]Вправа 2. Перекласти українською мовою:
· Лопнуть со смеху, лопнуло терпение, лопнул стакан, лопнула струна;
· Запомните следующее, следующий за мной посетитель, на следующее десятилетие, следующий номер журнала, приметы следующие, следовать по маршруту, следующие мероприятия, за весной следует лето;
· Он не специалист в этой области; область повышенной радиации; Северная область Атлантики; Киевская область; боли в области сердца, область вечных снегов;
· Достаточное основание, основы законодательства ;
· Мешать кашу, мешать товарищу, мешать краски, не мешало бы купить, мешать сахар в стакане чая;
· Совместное   предприятие, несовместимые понятия, биологически совместимый, работать по совместительству,   совмещать   приятное  с  полезным;
· Предупредить болезнь, предупредить убийвство, предупредить об опоздании.


Культура укладання обліково-фінансових та господарсько- договірних документів
1. Акт.
2. Доручення. 
3. Таблиця. 
4. Накладна. 
5. Договір.
6. Трудова угода.
Опрацювати теоретичні питання, з’ясувати призначення та особливості кожного документа, перелік  його обов’язкових реквізитів (зробити відповідний  конспект у робочому зошиті).
Повторити тему «Спрощення в групах приголосних», письмово виконати вправи 1,2,3.
Спрощення у групах приголосних
 В українській мові відбувається спрощення груп приголосних, що сприяє поліпшенню її мелодійності. Іноді при творенні або змінюванні слів виникає важкий для вимови збіг трьох приголосних, найчастіше зубних. Тоді, як правило, середній приголосний у вимові випадає. 
У групах приголосних -ждн-, -здн-, -стл-, -стн- випадають д і т, які при зміні слова з’являються: корисиний – користь, чесний – честь, поїзний – поїзд, щасливий – щастя, якісний – якість, улесливий – лестощі. Виняток становлять слова: зап’ястний, кістлявий, пестливий, хвастливий, хвастнути, хворостняк, шістнадцять, в яких літера т зберігається. 
Не відбувається спрощення у групі приголосних -стн-, в яких т зберігається, в прикметниках, утворених від іменників іншомовного походження з кінцевим -ст чи -нт: аванпост – аванпостний, баласт – баластний, компост – компостний, контраст – контрастний, форпост – форпостний; студент – студентський. 
У групах приголосних -зкн-, -скн- випадає к при утворенні дієслів із суфіксом -ну-: брязк – брязнути, блиск – блиснути, писк – писнути, плюск – плюснути, тріск – тріснути. Виняток: випуск – випускний, виск – вискнути, риск – рискнути. 
У групі приголосних -слн- випадає л: масний – масло, умисний – мисль, ремісник – ремесло.
 Позначення спрощення на письмі На письмі спрощення позначається не завжди. Групи приголосних, що спрощуються на письмі й у вимові.
1. Групи приголосних стн і стл спрощуються на сн і сл у вимові й на письмі: перстень - персня, честь — чесний; пристрасть — пристрасний, область — обласний, щастя — щасливий, користь — безкорисливий. Винятки становлять: а) слова кістлявий, пестливий, хвастливий, хвастнути, зап'ястний, шістнадцять (у слові шістнадцять, як і в шістдесят та шістсот, звук т у вимові випадає); б) прикметники, утворені від іменників іншомовного походження на cт: контрастний, баластний, форпостний, компостний.
 2. Групи приголосних скн, зкк і шчк спрощуються на сн, зн/шк у вимові й на письмі: тиск — тиснути, блиск — блиснути, брязк — брязнути, горщок — горшка, дощок — дошка. Але немає спрощення в словах випускний, пропускний, рискнути, вискнути (від виск), тоскно, скнара, скніти, брязкнути і споріднених. В утвореному від іменника писк дієслові допускається двояке написання: писнути і (рідше) пискнути. 
3. У вимові й на письмі відбувається спрощення ще в таких словах: а) тижня, тижневий — від тиждень; б) проїзний, виїзний, під'їзний — із коренем -їзд-; в) серце — при формі сердець; г) ченця — родовий відмінок від чернець; г) скатерка — від скатерть. Групи приголосних, спрощення яких відбувається лише у вимові а) у групах приголосних стц, стч; невістка — невістці [не- в'іс'ц'і], невістчин [нев'ішчин], хустка — у хустці [хус'ц'і]; б) у групах приголосних стськ, нтськ, нтств: турист — туристський [турис'кий], студент — студентський [студен'с'кий], студентство [студентство]. Такі слова пишемо за морфологічним принципом.
Вправа 1. На місці крапок, де потрібно, поставте пропущені літери. Поясніть правопис слів.
 Пристрас…ний, контрас…ний, прихвос…ні, сон…це, чес…ний, мес…ник, сер…це, студен…ський, фашис…ський, влас…ний, очис…ний, дилетан…ський, доблес…ний, кож…ний, повіс…ці, пос…лати, ровес…ник, свис…нути, совісн…ий, ус…ний, хрус…нути, ціліс…ний, словес…ний, виїз…ний, шіс…десят, зліс…ний, у кіс…ці, шіс…надцять, ях…смен, капос…ний, журналіс…ський, вартіс…ний, якіс…ний. 
Вправа 2. Утворіть від поданих слів прикметники та запишіть їх. Поясніть їх написання.
 Кількість, область, честь, захист, якість, студент, кореспондент, вартість, совість, пропагандист, парламент, інтелігент, рецензент, диригент, сержант, інтурист, лейборист, сепаратист, соціаліст, колективіст, агентство, пристрасть, проїзд, радість, щастя.
Вправа 3. Випишіть слова, у яких спрощення приголосних позначається на письмі .
Аген..ство, радіс..ний, медаліс..ці, форпос..ний, шіс..десят, учас..ник, гіган..ський, совіс..ний, контекс..ний, кіс..лявий, ляс..нути, автовлас..ник, пес..ливо, напас..ник, піаніс..ці.
Ключ. З перших букв виписаних слів складіть назву найбільшого в світі вантажного літака, сконструйованого в Україні.

